
PROTOKÓŁ nr XX/2022 

z sesji Rady Gminy Czernice Borowe, która odbyła się 30 marca 2022 r. 

w sali widowiskowej OSP w Czernicach Borowych. 

 

Posiedzenie rozpoczęto o godzinie 10:00, zakończono o godzinie 13:00. 

Na stan 15 radnych – obecnych było 14 według załączonej listy obecności. 

W obradach udział wzięli: Wójt Gminy – Wojciech Brzeziński, Skarbnik Gminy – Grażyna 

Pszczółkowska, Sekretarz Gminy – Bogumiła Cienkus, Leszek Zgorzelski – Radca prawny, 

Sołtysi – zgodnie z listą obecności.  

 

Ad. pkt. 1 

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Jacek Bartołd otworzył XX sesję Rady Gminy Czernice 

Borowe i powitał zebranych. Na podstawie listy obecności, że jest wymagane kworum, na 15 

radnych obecnych jest 14 i wszelkie podejmowane uchwały będą prawomocne. Potwierdzono 

również obecność używając terminali do głosowania.   

 

Ad. pkt. 2 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie będzie przyjmowany porządek obrad. 

Poinformował, że zaproponowany porządek został dołączony do materiałów przedsesyjnych. 

Wójt Gminy zaproponował zmianę do porządku obrad, polegającą na usunięciu z porządku 

obrad pkt. 4.12 w brzmieniu „udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków”. Radni nie 

wnieśli dalszych wniosków do porządku obrad. Zarządzono głosowanie w sprawie przyjęcia 

wniosku Wójta Gminy o wykreślenie pkt 4.12. z porządku obrad. Wyniki głosowania: 13 

radnych za, 1 osoba przeciw. 

 

Porządek obrad sesji po zmianach brzmi następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XIX sesji Rady Gminy. 

4. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 

4. 1. zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice 

Borowe na lata 2022 – 2036, 

4. 2. zmiany uchwały nr 211/XIX/2021 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 28 grudnia 

2021 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2022 rok, 

4. 3. wspólnej realizacji przewozów autobusowych o charakterze użyteczności 

publicznej, 

4. 4. zmieniająca uchwałę Nr 55/IV/2019 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 11 lutego       

2019 r. w sprawie  zarządzenia poboru podatku rolnego, od nieruchomości i leśnego 

od osób fizycznych w drodze inkasa, określenia inkasentów oraz wynagrodzenia za 

inkaso, 

4. 5. zmieniająca  uchwałę Nr 54/IV/2019 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 11 lutego         

2019 r. w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, wyznaczenia inkasentów, określenia  wynagrodzenia za inkaso oraz 

terminów płatności dla inkasentów, 



4. 6. określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie 

Gminy Czernice Borowe oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą 

środków komunikacji elektronicznej, 

4. 7. zmiany Uchwały nr 127/X/2020 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 7 lipca 2020 

r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty i stawki opłaty za pojemnik lub worek 

o określonej pojemności, 

4. 8. ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników  

Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Czernice Borowe uczestniczących                            

w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach, 

4. 9. przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czernice Borowe w 2022r.”, 

4. 10.  zmiany uchwały nr 205/XVIII/2021 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 3 grudnia 

2021 r. w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Czernice Borowe w 2022 

r. z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego, 

4. 11.  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Przasnyskiemu w formie dotacji celowej, 

4. 12.  przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Czernice 

Borowe na lata 2022-2027”. 

5. Przyjęcie sprawozdań z pracy Komisji Rady Gminy na 2021 rok (4 komisje). 

6. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu współpracy Gminy Czernice Borowe w 

2021 r. z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego. 

7. Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 

jednostki samorządu terytorialnego za rok 2021. 

8. Przyjęcie sprawozdania rocznego z działalności merytorycznej Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Czernicach Borowych za 2021 rok. 

9. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2021 rok. 

10. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Centrum Informacji w Czernicach 

Borowych za 2021 rok. 

11. Interpelacje radnych złożone na piśmie. 

12. Odpowiedzi na interpelacje. 

13. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

14. Wolne wnioski i zapytania. 

15.  Zakończenie obrad sesji. 

 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie porządku obrad: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 14 głosami za. 



Ad. pkt. 3 

Przewodniczący poinformował, że w tym punkcie przewidziane jest przyjęcie protokołu  

z poprzedniej XIX sesji Rady Gminy. Poprosił o zgłaszanie uwag.  

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie 14 głosami za. 

 

Ad. pkt. 4.1 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2022 – 2036. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Szczegółowe zmiany zawierają objaśnienia załączone do uchwały. Zmiany w WPF są 

pokłosiem zmian w budżecie gminy.  Przewodniczący Rady zarządził dyskusję. Skarbnik 

omówiła zmiany naniesione w czasie pomiędzy komisjami w dniu 28.02.2022 r. a dniem sesji, 

wprowadzono Polski Ład, dofinansowanie z 2021 r. – inwestycja drogowa, w kwocie 4 651 

398,75 zł. Kwota na 2021 r. to  2 546 135,59 zł, w 2023 r. 2 105 263,16 zł. Radna Grażyna 

Wójcicka zapytała o deficyt, podniosły się znacząco wydatki na wynagrodzenia o ponad 1 mln 

złotych – radna zapytała skąd taka różnica w kwotach planowanych na 2022 r. pomiędzy 

kolejnymi latami. Skarbnik Gminy wyjaśniła, że różnica wynika stąd, że zmiany na dalsze lata 

są dostosowywane na bieżąco, względem budżetów rocznych. Można na przyszłej sesji 

dostosować dalsze lata względem bieżącego roku. 

 

Dyskusji dotyczącej uchwały nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 12 

przeciw    - 1 

wstrzymało się   - 1 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 220/XX/2022 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

30 marca 2022 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czernice Borowe na lata 2022 – 2036. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 



Ad. pkt. 4.2 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 211/XIX/2021 Rady Gminy Czernice Borowe 

z dnia 28 grudnia 2021r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2022 rok.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Skarbnik Gminy przy omawianiu zmiany WPF omówiła zmiany do budżetu. Skarbnik omówiła 

zmiany naniesione w czasie pomiędzy komisjami w dniu 28.02.2022 r. a dniem sesji, 

wprowadzono Polski Ład, dofinansowanie z 2021 r. – inwestycja drogowa, w kwocie 4 651 

398,75 zł. Kwota na 2021 r. to  2 546 135,59 zł, w 2023 r. 2 105 263,16 zł. Zmniejszono budżet 

wydatków o zdjętą z porządku obrad dotację celową na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. Szczegółowe zmiany 

zawiera uzasadnienie do uchwały. 

Radny Cezary Kołakowski zapytał o dział administracja publiczna. Skąd wynika podniesienie 

wydatków na wynagrodzenia o 20 000,00 zł oraz 20 000,00 zł na remont urzędu gminy. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiany budżetu na wynagrodzenia wynikają z dostosowania 

budżetu do podwyżki Wójta Gminy uchwalonej w grudniu 2021 r. Wydatki na remont zostały 

podniesione z uwagi na koszty inflacji, wydatki zaplanowane uprzednio mogą być 

niewystarczające.  

 

Dalszej dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 12 

przeciw    - 1 

wstrzymało się   - 1 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 221/XX/2022 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

30 marca 2022 r. w sprawie z zmiany uchwały nr 211/XIX/2021 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 28 grudnia 2021r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2022 rok. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.3 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji przewozów autobusowych o charakterze 

użyteczności publicznej. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Przewodniczący odczytał uzasadnienie do uchwały i zarządził dyskusję.  

Dyskusji nie było. 

 

 



Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 12 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 2 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy podjęła UCHWAŁĘ nr 222/XX/2022 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 30 

marca 2022 r. w sprawie wspólnej realizacji przewozów autobusowych o charakterze 

użyteczności publicznej. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt. 4.4 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr 55/IV/2019 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 11 lutego 2019 r. w sprawie  zarządzenia poboru podatku rolnego, od 

nieruchomości i leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa, określenia inkasentów oraz 

wynagrodzenia za inkaso. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Przewodniczący odczytał uzasadnienie do uchwały i zarządził dyskusję.  

 

Dyskusji nie było. 
 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy podjęła UCHWAŁĘ nr 223/XX/2022 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 30 

marca 2022 r. w sprawie zmieniająca uchwałę Nr 55/IV/2019 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 11 lutego 2019 r. w sprawie  zarządzenia poboru podatku rolnego, od 

nieruchomości i leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa, określenia inkasentów oraz 

wynagrodzenia za inkaso. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.5 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmieniająca  uchwałę Nr 54/IV/2019 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 11 lutego  2019 r. w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, wyznaczenia inkasentów, określenia  wynagrodzenia za inkaso oraz 

terminów płatności dla inkasentów. 



Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych, 

zachęcił do zabierania głosu w dyskusji.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 224/XX/2022 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

30 marca 2022 r. zmieniająca  uchwałę Nr 54/IV/2019 Rady Gminy Czernice Borowe z 

dnia 11 lutego  2019 r. w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, wyznaczenia inkasentów, określenia  wynagrodzenia za inkaso oraz 

terminów płatności dla inkasentów. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt. 4.6 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

położonych na terenie Gminy Czernice Borowe oraz warunków i trybu składania deklaracji za 

pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych, 

zachęcił do zabierania głosu w dyskusji.  

 

Dalszej dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 225/XX/2022 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

30 marca 2022 r.  sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

położonych na terenie Gminy Czernice Borowe oraz warunków i trybu składania 

deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu. 

 



Ad. pkt. 4.7 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały  w sprawie zmiany Uchwały nr 127/X/2020 Rady Gminy Czernice Borowe 

z dnia 7 lipca 2020 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty i stawki opłaty za pojemnik lub worek o 

określonej pojemności. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych, 

zachęcił do zabierania głosu w dyskusji.  

 

Dalszej dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 226/XX/2022 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

30 marca 2022 r.  w sprawie zmiany Uchwały nr 127/X/2020 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 7 lipca 2020 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty i stawki opłaty 

za pojemnik lub worek o określonej pojemności. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt. 4.8 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w spawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników  Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Czernice Borowe uczestniczących  w 

działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych.  

Odczytał treść uzasadnienia. 

 

Dalszej dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 227/XX/2022 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

30 marca 2022 r. w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 



ratowników  Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Czernice Borowe uczestniczących  

w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt. 4.9 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czernice Borowe w 2022r.”.  

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść uzasadnienia i zarządził dyskusję.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła jednogłośnie UCHWAŁĘ nr 228/XX/2022 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 30 marca 2022 r.. w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czernice Borowe 

w 2022r.”. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt. 4.10 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 205/XVIII/2021 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 3 grudnia 2021 r. w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 

Czernice Borowe w 2022 r. z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego. Przewodniczący Rady poinformował, że 

uchwała była omawiana na komisjach wspólnych, wynika z uwag naniesionych przez nadzór 

prawny Wojewody Mazowieckiego do bazowej uchwały. Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził dyskusję.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 



Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 229/XX/2022 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

30 marca 2022 r. w sprawie zmiany uchwały nr 205/XVIII/2021 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 3 grudnia 2021 r. w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 

Czernice Borowe w 2022 r. z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.11  

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Przasnyskiemu w 

formie dotacji celowej. Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na 

komisjach wspólnych. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść uzasadnienia i zarządził 

dyskusję.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 230/XX/2022 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

30 marca 2022 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Przasnyskiemu w 

formie dotacji celowej. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 4.12 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

w Gminie Czernice Borowe na lata 2022-2027”. Przewodniczący Rady poinformował, że 

uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść 

uzasadnienia i zarządził dyskusję.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 



Rada Gminy przyjęła jednogłośnie UCHWAŁĘ nr 231/XX/2022 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 30 marca 2022 r. w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych w Gminie Czernice Borowe na lata 2022-2027”. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 5 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt  dotyczy przyjęcia sprawozdań z pracy 

Komisji Rady Gminy na 2021 rok (4 komisje). 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdań: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0  

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy na 2021 rok (4 komisje). 

Dokument stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 6 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt  dotyczy przyjęcia sprawozdania z realizacji 

Programu współpracy Gminy Czernice Borowe w 2021 r. z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego. 

Radna Grażyna Wójcicka zapytała o kompletność sprawozdania, poprosiła o więcej 

szczegółów ponieważ w końcu roku 2021 udzielono pożyczek stowarzyszeniom na realizacją 

zadań. Radna poprosiła o bardziej szczegółowy zakres sprawozdania. 

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że w sprawozdaniu ujmowane są tylko organizacje 

pozarządowe, którym udzielono dotacji w 2021 r. W kwestii obszarów współpracy są to 

szerokie zakresy ujęte w statutach stowarzyszeń.  

Sekretarz Gminy podzieliła zdanie, ze udzielone pożyczki w 2021 r. powinny być zawarte w 

zestawieniu. Sekretarz Gminy wyjaśniła, że zakres wsparcia jest finansowy i pozafinansowy. 

Wielokrotnie Gmina promuje działalność stowarzyszeń nawet w dotacjach pozyskanych spoza 

budżetu gminy. Nie jest możliwe przypisanie konkretnych zakresów współpracy żadnemu 

stowarzyszeniu, nie byłoby to zgodne z prawem. 

Przewodniczący Rady przeprosił Radną Grażynę Wójcicką za wprowadzenie w błąd w kwestii 

pożyczek. 

Wójt Gminy dodał, że rozliczenie pożyczek i dotacji z końcem 2021 r. będzie ujęte w 

sprawozdaniu za 2022 r. gdyż rozliczanie odbywa się w 2022 r. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdania: 



za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0  

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Czernice 

Borowe w 2021 r. z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego . Dokument stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 7 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt  dotyczy przyjęcia sprawozdania z 

wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostki samorządu terytorialnego za rok 

2021. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdania: 

za     - 14  

przeciw    - 0  

wstrzymało się   - 0  

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostki 

samorządu terytorialnego za rok 2021Dokument stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 8 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt  dotyczy przyjęcia sprawozdania rocznego 

z działalności merytorycznej Gminnej Biblioteki Publicznej w Czernicach Borowych za 

2021 rok. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdania: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0  

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła sprawozdanie roczne  z działalności merytorycznej Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Czernicach Borowych za 2021 rok Dokument stanowi załącznik do 

protokołu. 



 

Ad. pkt. 9 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt  dotyczy przyjęcia sprawozdania z realizacji 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii za 2021 rok.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdania: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0  

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2021 

rok. Dokument stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 10 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt  dotyczy przyjęcia sprawozdania z 

działalności Gminnego Centrum Informacji w Czernicach Borowych za 2021 rok. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdania: 

za     - 14 

przeciw    -  0 

wstrzymało się   -  0 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z działalności Gminnego Centrum Informacji  

w Czernicach Borowych za 2021 rok. Dokument stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 11 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 7 dotyczy interpelacji złożonych na piśmie – 

takowych nie było.  

 

Ad. pkt. 12 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 8 dotyczy odpowiedzi na interpelacje 

złożonych na piśmie – takowych nie było. 

 

Ad. pkt. 13 



Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. Radni i Sołtysi otrzymali  

to sprawozdanie z materiałami sesyjnymi. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. Wójt 

uzupełnił sprawozdanie: 

Zakończono budowę parkingu przy Ośrodku Zdrowia – NZOZ MEDICA w Czernicach 

Borowych. Należy dokończyć prace wykończeniowe. 

W ubiegłym roku Gmina otrzymała wsparcie z Polskiego Ładu (droga Nowe Czernice – Zberoż 

i droga w Olszewcu), inwestycja to prawie 7 km dróg. Środki już są po dzisiejszej sesji w 

budżecie, w połowie kwietnia zostanie ogłoszony przetarg w typie „zaprojektuj i wybuduj”. 

Wydana została decyzja środowiskowa. Wystąpiliśmy o uzgodnienie w sprawie niebudowania 

kanału technologicznego przy tych odcinkach dróg.  

Wójt omówił wnioski złożone w 2022 r. w ramach naboru Polski Ład: 

Poprawa komunikacji na terenie Gminy Czernice Borowe 

Zadanie polega na budowie i przebudowie dróg: 

1. w miejscowości Zembrzus Wielki - kolonia o dł. 1100 mb; 

2. w miejscowości Żebry Idźki o dł. 1200 mb; 

3. w miejscowości Smoleń Poluby - Pierzchały o dł. 1100 mb; 

4. w miejscowości Pawłowo Góry o dł. 1400 mb; 

5. w miejscowości Załogi Jędrzejki o dł. 1400 mb, Łaguny o dł. 1100 mb, Cibory o dł. 1100 mb; 

6. w miejscowości Węgra - Chojnowo o dł. 2500 mb. 

Przewidywana wartość inwestycji (w PLN) 6.540.000,00 

Kwota wnioskowanych środków (w PLN) 6.213.000,00 

Wymiana źródeł ciepła oraz modernizacja instalacji c.o. i termomodernizacja budynku Szkoły 

Podstawowej w Czernicach Borowych – wartość inwestycji 5 200 000,00 PLN, wnioskowane 

dofinansowanie 4 940 000,00 PLN. 

Inkubator przedsiębiorczości w miejscowości Chojnowo – wartość projektu 10 000 000,00 

PLN, wartość dofinansowania 8 000 000,00 PLN. 

Usprawnienie komunikacji wokół Chojnowa - byłego ośrodka PGR 

Zadanie polega na rozbudowie i remoncie dróg: Chojnowo - Dzielin o dł. 2860 mb; Chojnowo 

- Grójec o dł. 800 mb; Chojnówka o dł. 1100  m. 

Przewidywana wartość inwestycji (w PLN) 1.999.999,00 

Kwota wnioskowanych środków (w PLN) 1.959.999,02 

Modernizacja stacji uzdatniania wody i sieci wodociągowej na terenie gminy Czernice Borowe 

Zadanie polega na rozbudowie stacji uzdatniania wody w Czernicach Borowych i Rostkowie: 

remont budynków i zagospodarowanie terenu, budowa zbiorników retencyjnych, agregatów 

prądotwórczych, dodatkowych studni, zestawów filtrów, rozbudowa i przebudowa odcinków 

sieci wodociągowej na terenie Gminy Czernice Borowe. 

Przewidywana wartość inwestycji (w PLN) 4.500.000,00 

Kwota wnioskowanych środków (w PLN) 4.410.000,00 

Biorąc doświadczenia z poprzedniego naboru największe szanse uzyskania dofinansowania 

mają najmniejsze inwestycje. 

Ogłoszono nabór z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, czekają środki z subwencji na 

kanalizację w Kuskowie – czekamy na ustalenia, czy można połączyć środki  PROW ze 

środkami z subwencji rządowej. Wydaje się, że złożymy kolejny wniosek, by zarezerwować 



środki gdy wniosek zostanie pozytywnie rozpatrzony i ewentualnie wybrać korzystniejsze 

dofinansowanie.  

Wójt wyjaśnił kwestię drogi nr 544. W 2018 r. roku wszczęto procedury, w 2021 r. ogłoszono 

przetarg w typie „zaprojektuj i wybuduj”. Po przetargu okazało się, że środki finansowe są zbyt 

niskie na realizację zadania, przystąpiono do negocjacji o zwiększeniu dofinansowania – gmina 

pośredniczyła w negocjacjach. Gmina przeprowadza postępowanie środowiskowe. Zmiany w 

projekcie przebudowy drogi nanoszone aktualnie rzutują także na zmiany decyzji 

środowiskowych. Należy wypracować zaktualizowaną dokumentację środowiskową, ale to nie 

zatrzymuje postępu inwestycji. W ślad za opiniami  wydana zostanie decyzja. Wójt zaznaczył, 

że nie ma opieszałości ze strony Gminy Czernice Borowe. Nieprawdą jest rozpowszechniana 

informacja, że Gmina Czernice Borowe opóźnia procedury i wstrzymuje inwestycję.  

Wójt podziękował pracownikom zaangażowanym w pomoc uchodźcom z Ukrainy oraz 

mieszkańcom, którzy wspierają zbiórki oraz przyjmują pod swój dach uchodźców. Urząd 

Gminy Czernice Borowe kompleksowo obsługuje mieszkańców z Ukrainy, sami robimy im 

zdjęcia, wypełniamy wnioski, pomagamy zakładać konta. Przyjeżdżają do nas także uchodźcy 

z Ukrainy z Warszawy, gdzie na nadanie numeru PESEL czeka się kilka dni w kolejce. Przy 

współpracy z Gminą czernice Borowe, Stowarzyszenie Rozwoju Ziemi Czernickiej założyło 

konto na  gromadzenie pomocy finansowej na rzecz uchodźców. Pomoc finansowa pomaga 

nam np. w zakupieniu leków, ubrań. Dotychczas zgromadzono około 7 000,00 zł. Rządowe 

wsparcie jeszcze nie wpłynęło, dotychczasowa pomoc opiera się o wsparcie wolontariuszy. 

Wójt zaprosił na spotkanie w ramach programu „Czyste powietrze”, które odbędzie się 

31.03.2022 r. Koszty opału są coraz wyższe, warto szukać dofinansowań, gmina wypełnia 

wnioski i dofinansowanie. 

Wójt nawiązał do trudnej sytuacji ekonomiczno-gospodarczej, ceny windują w górę, brakuje 

pracowników do prac fizycznych – wielu mężczyzn wróciło do Ukrainy. Zaczynają się 

problemy z realizacją inwestycji, firmy wielokrotnie nie są w stanie przystąpić do prac. 

Próbujemy poczekać na ustabilizowanie się sytuacji oraz ograniczać wydatki, szukamy rezerw 

i oszczędności w budżecie gminy. Na tej sesji odstąpiliśmy od dotacji na Gminnej Spółki 

Wodnej i dla Parafii w Czernicach Borowych – na łączną kwotę 25 000,00 zł. Rocznie w 

budżecie gminy na wkład do inwestycji gmina posiada kwotę rzędu 400 000,00 zł – są to 

niewielkie środki, dlatego optymalizujemy wydatki by zwiększać tę kwotę na większe 

inwestycje z dofinansowaniem z innych źródeł. Wójt poinformował, że dobrze działa opłata za 

posiadanie psów. Przekonują się teraz o tym także osoby, które negowały ten pomysł. Na dzień 

dzisiejszy wpłynęło 2 600,00 zł.  Wójt zaapelował o składanie deklaracji osób, które tego nie 

dokonały. Osoby, które nie złożą deklaracji zostaną nawiedzone przez Pracowników Urzędu 

celem dokonania ewidencji liczby psów. Chcemy ograniczyć bezdomność zwierząt. Żaden pies  

naszej gminy nie trafił do schroniska – prowadzimy skuteczną adopcję psów. Chcemy 

sterylizować, prowadzić ewidencję. Złożyliśmy wniosek ze Stowarzyszeniem na 

dofinansowanie sterylizacji i ewidencjonowania.  

Wójt omówił gospodarkę odpadami. Odbiór odpadów od osób fizycznych zasadniczo 

zbilansował się. Gmina duże środki dokłada do odbiorów odpadów z posesji niezamieszkałych, 

tj. cmentarzy. Na ten cel zabrakło 30 000,00 zł w stosunku do wpłat za odebrane z posesji 

niezamieszkałych odpady. Jest to duża kwota. Dokonaliśmy szczegółowej kalkulacji w tym 

zakresie. Wójt Gminy poinformował, że zachęcił parafie do ograniczenia ilości odpadów i 

skrupulatnego segregowania. Wójt Gminy poprosił o przynoszenie mniejszej ilości kwiatów, 



w zamian za wsparcie zmarłego modlitwą, czy przekazanie jakiejś kwoty na cel charytatywny.  

Wójt zaznaczył, że osobiście zabiera swoje odpady z cmentarza i oddaje je z odpadami 

komunalnymi w domu. Firma Błysk Bis akceptuje taką formę, by zabierać odpady do domu. 

Takie działania ograniczają ilość odpadów. 

Wójt poinformował, że przed świętami trafi do mieszkańców gazetka „Wieści gminne”. 

Przewodniczący Rady zachęcił zebranych do zadawania pytań.  

Radny Cezary Kołakowski nadmienił, że chciał zapytać o drogę 544 ale Pan Wójt udzielił już 

szczegółowej odpowiedzi. Zapytał o stan kanalizacji na ul. Sadowej w Czernicach Borowych. 

Radny Ryszard Bońkowski zapytał, czy nie jest zbyt duża podbudowa 25 cm na drodze w 

Kosmowie. Zapytał także o nawiezienie dróg na terenie sołectwa.  

Radna Grażyna Wójcicka wskazała, że jest błąd w sprawozdaniu w sprawie podatku. Poprosiła 

także o wskazanie powodów dla których następuje umorzenie podatków. 

Wójt wyjaśnił, że sprawa kanalizacji na ul. Sadowej przesunęła się, w tym tygodniu ma odbyć 

się spotkanie z projektantem. Wójt zapewnił, że w tym roku na pewno powstanie dokumentacja 

techniczna, by móc wystąpić o pozwolenie na budowę. 

Wójt wyjaśnił, że podbudowa na drodze w Kosmowie jest wysoka. W praktyce po otrzymaniu 

dofinansowania należy zbilansować zakres prac do otrzymanego dofinansowania. Łatwym 

sposobem jest zmniejszenie podbudowy i ograniczenie w tym zakresie kosztów. Ponadto Wójt 

wyjaśnił, że warunkiem dobrej drogi jest dobra podbudowa by zapewnić trwałość asfaltowania. 

Wójt wyjaśnił, że monitorował dowożenie dróg na terenie sołectwa Kosmowo. Niektóre drogi 

faktycznie nie zostały dowiezione ponieważ nawierzchnia była zbyt mokra. Niedosyt 

dowożenia jest także  w Chrostowie, zostaną te też prace uzupełnione.  

W sprawie sprawozdania i danych na stan 14.03.2022 r. – wójt wyjaśnił, że dane z referatu 

podatków są przekazywane według stanu na dzień tworzenia sprawozdania. Wójt nadmienił, 

że umorzenia podatków są na wniosek podatnika, w nawiązaniu do trudnej sytuacji życiowej, 

zdarzenia losowego – są to indywidualnie rozpatrywane przypadki. Trzeba brać pod uwagę 

całokształt zdarzenia i patrzeć globalnie na poniesione straty w gospodarstwie. Każdy podatnik 

występujący o umorzenie musi złożyć szczegółowe dokumenty i przedstawić sytuację. Pracuje 

komisja szacująca straty w wyniku huraganów. Jeśli Ci rolnicy nie otrzymają wsparcia 

rządowego, część podatników zdecyduje się na złożenie wniosku o umorzenie podatku. Wójt 

podsumował, że nie ma jednoznacznych kryteriów w kwestii umorzenia podatku.   

Radny Cezary Kołakowski dopytał, czy jeśli do czerwca postanie projekt przebudowy 

kanalizacji, to w 2022 r. uda się zrealizować zadanie albo chociaż ogłosić przetarg? Wójt 

wyjaśnił, że będzie dążył do tego aby ogłosić postępowanie przetargowe i w miarę możliwości 

realizację. Będzie to tez uzależnione od tego czy to zadanie wpiszemy do projektu w ramach 

PROW.  

 

Ad. pkt. 14 

Wolne wnioski i zapytania. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie porządku obrad przewidziane są 

wolne wnioski i zapytania. Zachęcił do zabierania głosu. 

Radna Grażyna Wójcicka zapytała o budowany światłowód, czy dotrze do każdego 

mieszkańca. Wójt wyjaśnił, że jest to w pierwszej kolejności Internet dla szkół. Przy okazji 

zasilana jest pewna ilość abonentów. Gmina podejmowała próby negocjacji listy abonentów. 



Obiecano nam rozszerzenie listy ale póki co nie otrzymaliśmy informacji o rozszerzeniu. 

Gmina zwolniła z opłat za korzystanie z pasa drogowego, żeby jednocześnie zyskać pole do 

dyskusji. Wójt zapewnił, że będąc w Warszawie nawiąże kontakt z Ministerstwem. Gmina 

zdeklarowała doinwestowanie inwestycji.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo księży proboszczów z terenu Gminy Czernice 

Borowe w sprawie wysokich stawek za odbiór odpadów z cmentarzy. Przewodniczący Rady 

poinformował, że kieruje pismo do komisji rady gminy, by każda komisja przedstawiła swoje 

wnioski i uwagi.  

Wójt Gminy odniósł się do odczytanego pisma. Poinformował, że odbyło się spotkanie z 

Proboszczami w 2022 r. Proboszczowie przedstawili swoje oczekiwania i niezadowolenie z 

uwagi na wysokie stawki. Wójt poinformował, że raz konsultował stawkę za odpady z terenu 

cmentarzy, wtedy została określona bardzo preferencyjnie. Wtedy padła obietnica współpracy 

w zakresie promocji segregacji odpadów. Po 2 latach od pierwszego spotkania ustawa się 

zmieniła i należy stawkę opiekać o kalkulację cen. Według kalkulacji koszt odbioru kontenera 

wynosi ponad 1400 zł. Mimo wysokiej kalkulacji rada gminy uchwaliła stawkę niższą. 

Proboszczowie nie muszą obligatoryjnie korzystać z odbioru odpadów przez gminę. Każdy 

proboszcz może zawrzeć indywidualna umowę na odbiór – najtańsza oferta firm i tak jest 

wyższa od stawki uchwalonej przez gminę poinformował wójt. Wójt Gminy podsumował, że 

koszty najbardziej obniży ilość wytwarzanych odpadów. Parafia jak każdy podatnik może 

wystąpić do Wójta o umorzenie opłaty, przedstawiając sytuację ekonomiczną parafii. Wójt 

pojmował, że nowelizacja ustawy pozwala pokrywać koszty odpadów wprost z budżetu gminy, 

ale gmina dąży do tego aby system gospodarki odpadami bilansował się z wpłatami 

wpływającymi. Współpraca Gminy z Parafiami dotychczas była sztandarowa, nie można 

przekreślać 20letniej współpracy przez pryzmat jednego aktu prawnego. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał życzenia Wojewody Mazowieckiego z okazji dnia 

Sołtysa.  

 

Ad. pkt. 15 

Przewodniczący Rady podziękował za udział w sesji w tym wyjątkowym czasie. Po 

wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął XX sesję Rady Gminy 

Czernice Borowe. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała 

Monika Łukasiak 

 


